
Norrmalms stadsdelsförvaltning Tjänsteutlåtande 

Dnr 1.5.1.-616/2015 

Sida 1 (3) 

2015-10-06 

Ekonomiavdelningen 

 

 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltning 

 

stockholm.se 

 

Handläggare Till 
Jonas Lauri 
Telefon: 08-508 09 073 

Norrmalms stadsdelsnämnd 
2015-12-17 

Ökat ansvar till servicenämnden för centrala 
upphandlingar – svar på remiss från 
kommunstyrelsen  

Förvaltningens förslag till beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

 

 

Johanna Engman Jonas Lauri 

Stadsdelsdirektör Ekonomichef 

Sammanfattning 

Servicenämnden har sedan 2008 uppdrag av kommunfullmäktige att 

upphandla och förvalta ramavtal för olika avtalsområden. Dessa 

avtalsområden är centrala, vilket innebär att samtliga nämnder i 

stadens omfattas av dem.  

 

Norrmalms stadsdelsnämnd har i detta ärende fått förslag på 

ytterligare avtalsområden där centralupphandling bör vara 

normalförfarande på remiss.  

 

Förvaltningen ser positivt på en utveckling med utökad samordning 

av upphandlings- och inköpsfrågor i staden och ställer sig bakom 

ärendets förslag på fler avtalsområden som hanteras genom 

centralupphandling.  

 

En centralisering av föreslagna avtalsområden ger möjlighet till 

samordningsvinster för staden som helhet. För nämnden innebär det 

framförallt en kvalitetssäkring av underlag samt lägre kostnader för 

hantering av egna lokala upphandlingar. 
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Bakgrund 

Servicenämnden har sedan 2008 uppdrag av kommunfullmäktige att 

upphandla och förvalta ramavtal för olika avtalsområden. Dessa 

avtalsområden är centrala, vilket innebär att samtliga nämnder i 

stadens omfattas av dem.  

 

I samband med budget för år 2015 gav kommunfullmäktige 

kommunstyrelsen i uppdrag att, i samråd med servicenämnden, 

kartlägga på vilka ytterligare områden servicenämnden bör överta 

ansvaret för upphandlingar.  

Ärendet 

Norrmalms stadsdelsnämnd har i detta ärende fått förslag på 

avtalsområden där centralupphandling bör vara normalförfarande på 

remiss.  

 

De nya varu- respektive tjänstekategorier som föreslås omfattas av 

centralupphandling är:  

 

 Inläsningstjänster 

 Översättningstjänster Finska 

 Översättningstjänster övriga språk 

 Brandskyddsmaterial och tjänster 

 Bemanning – administrativa tjänster 

 Persontransporter inklusive skolskjuts 

 Fruktleveranser 

 Bokningstjänster för konferensanläggningar 

 Blomsterskötsel omfattande inhyrning av skötsel och service 

 Bevakningstjänst, seriositetskontroll och kreditprövning 

 Konsult uppföljandekontroll av etiska och sociala krav 

 Teckentolksförmedling 

 Kemikaliehanteringssystem 

 Skyltar; yttre och inre 

 Krisberedskap och säkerhetskonsult 

 

Förfarandet med centralupphandling innebär att beslutet blir 

tvingande för stadens nämnder och att ansvaret för att tillhandahålla 

dessa varor/tjänster överförs från stadens nämnder till 

kommunfullmäktige, som i sin tur kan uppdra till annan att 

administrera uppdraget.  

 

Det centrala upphandlingsförfarandet föreslås gälla successivt från 

och med att nya upphandlingar genomförs inom de föreslagna 

avtalsområdena.  
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Ärendets beredning 

Ärendet har beretts på ekonomiavdelningen.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen ser positivt på en utveckling med utökad samordning 

av upphandlings- och inköpsfrågor i staden och ställer sig bakom 

ärendets förslag på fler avtalsområden som hanteras genom 

centralupphandling.  

 

En centralisering av föreslagna avtalsområden ger möjlighet till 

samordningsvinster för staden som helhet. För nämnden innebär det 

framförallt en kvalitetssäkring av underlag samt lägre kostnader för 

hantering av egna lokala upphandlingar. Genom att göra inköp från 

centralt upphandlade avtal kan nämnden säkerställa att de varor och 

tjänster som anskaffas följer stadens krav på exempelvis miljö- och 

sociala hänsyn.  

 

De flesta av de nya områden som föreslås är tjänster som 

förvaltningen idag försörjer genom direktupphandling eller genom 

gemensamma upphandlingar med andra förvaltningar. 

Förvaltningen hade gärna sett att förslaget omfattat ytterligare några 

områden där försörjningsbehovet ser liknande ut över många 

nämnder. Stadsdelsnämnderna har liknande behov och vid de 

gemensamma upphandlingar som genomförs blir ansvar och 

ägandeskap för avtalsförvaltning inte lika tydlig som vid ett centralt 

förfarande.  

 

Centraliseringen ställer krav på samtliga nämnder att kunskap och 

erfarenheter kring behov, synpunkter etc. lyfts fram och tas om 

hand på ett bra sätt. Förvaltningen ställer upp genom att nominera 

referenspersoner till upphandlingarna. Förvaltningen vill dock lyfta 

fram att hanteringen i förhållande till stadsdelsnämnderna borde 

kunna styras upp på något sätt där alla fjorton nämnder inte bör 

avsätta resurser vid samtliga upphandlingar.   

Bilaga 

1. Remissen 


